
PROTOKÓŁ Nr IX/2019

z przebiegu IX sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 26 kwietnia 2019  r.

od godziny 1200 do 1422 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Daria Stranz – Kierownik Ref. GNRiL,

Rafał Głyżewski – Inspektor ds. promocji gminy,

Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki, 

Teresa Mikołajczak – Główna Księgowa,

Anna Rzyduch – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

Andrzej Chałabiś – Dyrektor SAM w Wyrzysku,

Magdalena Smełsz – Dyrektor MGOK w Wyrzysku,

Beata Borowczak – Kierownik OSiR w Wyrzysku,

Hanna łapacz – Kierownik MGOPS w Wyrzysku,

Inni goście:

Eligiusz Komarowski – Starosta Pilski,

Iwona Schulz – Radna Rady powiatu w Pile,

Almuetaz Bellah Nasrullah – radny rady powiatu w Pile,

Stanisław Wełniak – Przewodniczący Stowarzyszenia Sołtysów,

Karol Tatera – Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Wyrzysku,

Piotr Holc – Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska,

Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,
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Przewodniczący Zarządu Osiedli  w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3.  

Porządek sesji:
1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołów z dwóch ostatnich sesji.

5. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

6. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2019 rok;

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na

lata 2019 – 2031;

3) emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu;

4) udzielenia dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na prace konserwatorskie, restauratorskie

lub roboty budowlane przy zabytku w Bagdadzie wpisanym do rejestru zabytków;

5) odwołania Skarbnika Gminy Wyrzysk;

6) powołania Skarbnika Gminy Wyrzysk;

7) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

8. Informacja o stanie ochrony środowiska na terenie Gminy Wyrzysk za 2018 rok.

9. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.

10. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.                                               

11.  Wolne głosy.

12.  Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad. 1 Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku –

Roman Łuka. Przewodniczący Rady bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło

15 radnych, tj.  100 % ustawowego składu organu.
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Ad. 3 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad.  Następnie  zapytał,

czy do przesłanego porządku obrad są uwagi bądź propozycje zmian?

Przewodniczący  powiedział,  że  w  związku  z  wątpliwościami  prawnymi  odnośnie  złożonego

wniosku o udzielenie dotacji z budżetu gminy Wyrzysk oraz stosownie do decyzji podjętych przez

poszczególne komisje Rady Miejskiej wnosi o zdjęcie z porządku obrad dzisiejszej sesji w pkt. 7

ppkt.4, czyli projektu uchwały w sprawie  udzielenia dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na prace

konserwatorskie,  restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku w Bagdadzie wpisanym do

rejestru zabytków. W związku z powyższym ppkt. 5 stałby się ppkt. 4, ppkt.6 stałby się ppkt. 5,

natomiast ppkt. 7 stałby się ppkt.6. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie zmiany porządku obrad poprzez

zdjęcie z porządku obrad w pkt. 7 ppkt. 4 - uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Gminy

Wyrzysk  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytku

w Bagdadzie wpisanym do rejestru zabytków.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0.

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie  Przewodniczący  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  porządku  obrad  wraz

z przyjętą poprawką.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0.

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.
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Ad. 4 Przyjęcie protokołów z dwóch ostatnich sesji.

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo dostępny jest do wglądu w biurze

Rady,  a  także  przed  Sesją  i  była  zatem możliwość  zapoznania  się  z  jego  treścią.  W związku

z powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia

protokołów z dwóch poprzednich sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Ad. 5 Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania

uchwał Rady Miejskiej.

Radny Ryszard Sell  powiedział,  że  chciałby podziękować Pani  Burmistrz  za  to,  że  z  wspólnie

z  Młodzieżową  Radą  Miejską  udała  się  1  kwietnia  do  Urzędu  Marszałkowskiego  i  Urzędu

Wojewódzkiego w Poznaniu. Radny powiedział,  że wraz z MRM dziękuje również za wsparcie

finansowe. Następnie radny powiedział, że mieli możliwość spotkania z Przewodniczącym Sejmiku

Województwa  Wielkopolskiego  oraz  z  Wicewojewodą  Panią  Anetę  Niestrawską,  która  bardzo

pozytywnie wypowiadała się na temat gminy i Młodzieżowej Rady.

Radny Stefan Wełniak powiedział, że w kwietniu odbyło się spotkanie w szpitalu, do którego nie

doszło w marcu, dlatego ma pytanie jakie są rezultaty tegoż spotkania?

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że dziękuje Panu Ryszardowi Sellowi

za jego działania jako opiekuna Młodzieżowej Rady Miejskiej bo to jego zasługa, że MRM trafiła

do Urzędu Marszałkowskiego i Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego i za to bardzo dziękuje.

Następnie  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  spotkanie  w  szpitalu  Powiatowym  w  Wyrzysku.

Spotkanie zostało wyznaczone na 23 kwietnia, czyli na środę przez Pana Starostę. Pana Starostę

reprezentowała Pani Maria Bratkowska, a w związku z tym, że oczekiwania Wójtów i Burmistrzów
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było,  że będzie rozmowa z Panem Starostą czekają na spotkanie,  gdyż Pan Starosta wyznaczył

spotkanie na 21 maja i wtedy, na tym spotkaniu o wszystkich działaniach, które nurtują Wójtów

i  Burmistrzów  będą  rozmawiali.  Jako  gminy  zadeklarowali  pełną  współpracę  z  Szpitalem

Powiatowym w Wyrzysku, bo każdej z gmin oraz każdemu Wójtowi i Burmistrzowi zależy na tym,

żeby taka współpraca była i na pewno będą wspierać działania Szpitala Powiatowego ale na jakich

zasadach to ustalą na kolejnym spotkaniu. Takie działania, które kieruje do gminy szpital zawsze

z odpowiednim odzewem się spotykają, choć 8 kwietnia w związku z tym, że Pan Prezes już jakiś

czas temu złożył wniosek z prośbą o dofinansowanie na łóżka szpitalne taką odpowiedz otrzymał,

gdyż odpowiedzi  trzeba  udzielać  na  wszelkie  wnioski.  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  wysłała

pismo  do  Prezesa  Szpitala  Powiatowego  w  Wyrzysku,  w  którym  poinformowała,  że  wniosek

szpitala został załatwiony negatywnie. Napisała również, że Pan Starosta do dnia dzisiejszego nie

ustalił  nowego  terminu  spotkania  z  burmistrzami  gmin,  na  którym  była  też  wola  Rady  i  jej

informacja i  Pan Prezes szpitala  na komisji  taką informację uzyskał,  będą rozmawiać na temat

sposobów dofinansowania bo na tę kwestię są otwarci i czekają, jak mówione było na komisjach na

to, aby takie spotkanie z Panem Starostą się odbyło. Termin jest i ma nadzieję, że na tym spotkaniu

omówią  tematy  związane  z  zasadami  pomocy  szpitalowi  oraz  współpracy  między  gminami,

a powiatem. Kwestia jest nadal otwarta ale myśli, że pomoc szpitalowi, zresztą takie deklaracje

radnych są jeżeli  ustalą określone zasady współfinansowania albo wrócą do zasady, która była,

czyli 2,00 zł od mieszkańca na dotację i na potrzeby szpitala.

Radny Leszek Matuszewski zapytał o spotkanie, które odbyło się w Rudzie z przedstawicielami

PGE  Energetyka  odnośnie  biogazowni,  czy  wątpliwości,  które  powstały  zostały  rozwiązane,

oraz czy w tej chwili zgoda mieszkańców jest bardziej wyrazista?

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  do  gminy  wpłynęła  petycja

odnośnie  nie  budowania  w  Rudzie  biogazowni.  Petycja  została  przekazana  PGE  Energetyka,

czyli  inwestorowi.  Jednym  z  zarzutów,  które  były  podnoszone  przez  mieszkańców  było  to,

że są zaniepokojeni, ponieważ w raporcie mowa jest o materiałach, czy substratach, które używane

w  biogazowni  będą  powodowały  odory,  czyli  przede  wszystkim  odpady  po  zwierzęce.  Kiedy

wpłynął  raport  inwestora  natychmiast  poinformowano  o  tym  mieszkańców  i  dano  możliwość

wypowiedzenia  się  w sprawie  raportu  i  tego  co  się  w  nim znajduje.  Mieszkańcy  takie  uwagi

nanieśli.  W związku  z  tym inwestor  na  wniosek  wycofał  raport,  który  złożył  w  celu  zmiany

i  uwzględnienia sugestii  mieszkańców. Wczoraj  odbyło się spotkanie,  na którym przedstawiciel

inwestora poinformował, że jest tworzony nowy raport,  który uwzględni wszystkie wątpliwości,

spostrzeżenia mieszkańców, także Urzędu Miejskiego. Kiedy raport powstanie, także po uwagach,

które mieli mieszkańcy to znów przedłożony w celu uzgodnienia. Na spotkaniu był jasny sygnał
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mieszkańców  o  tym,  że  nie  są  zadowoleni  z  budowy  inwestycji,  choć  inwestor  zaznaczał,

że nie będzie robił nic na siłę. Umówiono się na kolejne spotkanie z mieszkańcami, kiedy wpłynie

raport  i  będzie  można  się  do  niego  odnieść.  W Urzędzie  robione  jest  to  co  należy  bo  trzeba

postępować zgodnie z procedurą, ale mieszkańcy są na każdym etapie informowani o tym co się

dzieje. Pani Burmistrz dodała, że głos mieszkańców jest ważny i jest przekazywany inwestorowi.

Z  spotkania  robiony  był  protokół,  który  będzie  przekazany  również  na  ręce  Pani  Sołtys.

W protokole  będą  wszelkie  sugestie,  bo  o  to  prosili  mieszkańcy,  aby  inwestorowi  przekazać

wszelkie głosy, więc będzie przekazany scenogram i protokół z spotkania mieszkańców na temat

inwestycji.  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  na  spotkaniu  obiecała,  że  jeżeli  będą  kierowane po

przedłożeniu przez inwestora raportu wnioski o zaopiniowanie do określonych służb także dołączą

do pism przewodnich, wnioski i zapytania mieszkańców odnośnie inwestycji. Liczą się z głosem

społecznym, ale trzeba procedować bo taka jest procedura, iż jeżeli wpłynie wniosek to trzeba go

rozpatrzyć. 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi zał. nr 4 do protokołu.

Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. 6   Wystąpienia radnych rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

Eligiusz  Komarowski  –  Starosta  Pilski powiedział,  że  chciałby  przedstawić  kilka  informacji

z  działalności  powiatu,  które bezpośrednio dotyczą mieszkańców gminy Wyrzysk.  Pan Starosta

powiedział, że w wstępnym słowie swojej wypowiedzi odniesie się do wypowiedzi Pani Burmistrz,

ponieważ usłyszał, że Państwo Burmistrzowie i Wójtowie z północno – wschodniej części powiatu

pilskiego oczekiwali spotkania z Starostą Pilskim w wielu tematach. Słyszy to po raz pierwszy,

gdyż tematem rozmowy miała być tylko sytuacja szpitala powiatowego w Wyrzysku. Z racji tego,

że ma wiele  obowiązków, dopiero wczoraj  o godzinie  10:00 miał  gwarancję,  że maturzyści  po

trzech, niektórzy czterech latach będą mogli przystąpić do egzaminów maturalnych. Jaki będzie

efekt  tych  egzaminów,  to  że  przez  dwa,  trzy  tygodnie  nie  było  zajęć  to  pozostawia  do  oceny

komisjom egzaminacyjnym. Więc mimo wszystko temat miał dotyczyć tylko i wyłącznie sytuacji

Szpitala Powiatowego w Wyrzysku i mówi to z całą odpowiedzialnością. Rozumie, że gdzieś był

informacyjny  szum,  że  gdzieś  w pewnym momencie  się  nie  dogadali.  Przechodząc  do  sprawy

Szpitala Powiatowego w Wyrzysku, oczywiście tej pomocy, którą Rada może zaoferować, bądź

jednoosobowo Pani Burmistrz działająca jako organ skarbowy, podatkowy i ma na myśli umorzenie

podatku od nieruchomości co do 2015 r. było działaniem stałym. Szpital Powiatowy w Wyrzysku

zarówno w okresie, gdy był publicznym zakładem opieki zdrowotnej jak i w momencie gdy stał się
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spółką prawa handlowego cały czas spełniał wymogi formalne, aby taki akt nie został zrealizowany,

oczywiście  żadnego  Wójta,  Burmistrza  nie  można  do  tego  zmusić.  Kwota  podatku  od

nieruchomości,  którą  Szpital  Powiatowy  wpłaca  do  budżetu  gminy  jest  to  kwota  32.000,00  zł

rocznie, czyli przez 3 lata jest to kwota około 100.000,00 zł. Propozycje 2,00 zł od mieszkańca,

gdzie liczba mieszkańców gminy Wyrzysk oscyluje w granicach 14 tys. więc mniej więcej byłaby

to równa kwota i byłoby to wzajemne zbilansowanie. Powiat w minionym roku przeznaczył na

dofinansowanie szpitala z własnego budżetu kwotę 700.000,00 zł. Oczywiście byłby daleki od tego,

aby rozmawiać o szpitalu Wyrzyskim jako powiatowy, gminny, rządowy gdyż takie jednostki służą

wszystkim. Następnie Pan Starosta powiedział, że myśli, iż będzie jeszcze dobry moment do tego,

aby o tym porozmawiać, niekoniecznie teraz i w tym miejscu. Następnie Pan Eligiusz Komarowski

powiedział, że na koniec marca w Powiatowym Urzędzie pracy było zarejestrowanych 591 osób

bezrobotnych,  z  czego  z  gminy  Wyrzysk  339  osób.  W ostatnich  tygodnia  pozyskano  kolejne

6.000.000,00 zł dofinansowania na aktywizację różnych form dla bezrobocia. W ubiegłym roku na

terenie  gminy  Wyrzysk  powstało  16  nowych  przedsiębiorców,  jednoosobowych  małych  firm,

które  skorzystały  z  dotacji  na  utworzenie  działalności  gospodarczej  i  te  osoby  postanowiły

rozpocząć karierę na razie pracodawcy dla siebie,  a w przyszłości być może jeszcze dla kogoś

innego.  Pracodawcy  z  gminy  Wyrzysk,  którzy  już  prowadzą  działalność  również  stworzyli  13

refundowanych miejsc  pracy.  Ponad 100 osób zostało poddanych aktywizacji:  szkolenia,  kursy.

Szczególne działania skierowane są na sport, w poprzedniej kadencji na działalność sportową, na

stowarzyszenia  na terenie gminy Wyrzysk była to kwota około 66.000,00 zł. W kadencji 2011-2014

była to kwota 11.000,00 zł. Dzisiaj taką pomoc otrzymuje siedem stowarzyszeń, w wcześniejszych

kadencjach  było  jedno  stowarzyszenie  Łobzonka  Wyrzysk.  Pokazuje  to  skalę  działania.  Pan

Starosta powiedział, że zawsze chciałoby się więcej. W budżecie powiatu dochody są na poziomie

171.000.000,00 zł, zadłużenie 43.000.000,00 zł, jest porównywalne z tym z 2012, z tym że wtedy

dochody były o 35.000.000,00 zł niższe. Dzisiaj wszystkim jest ciężko. Natomiast jest nadzieja i te

słowa kieruje nieco na przyszłość bo jest tak, że ma dość wysoką skuteczność w pozyskiwaniu

środków  zewnętrznych.  Pierwszy  pełny  rok  jego  działalności  jako  Starosty  to  pozyskanie

35.000.000,00  zł,  kolejny  rok  42.000.000,00  zł.  Ten  rok  myśli,  ze  zamkną  na  około

25-30.000.000,00 zł.  Średnia wszystkich jego poprzedników Starostów, z  wyłączeniem Starosty

Partyki  było  to  rocznie  około  10.000.000,00  zł.  Dzisiaj  w  wyniku  działalności,  grona

współpracowników średnia tak wysoko wzrosła. Nie ma jeszcze oficjalnej umowy ale są na liście

rankingowej pierwsi w Wielkopolsce. Pozyskano prawie milion złotych na promocję gospodarczą

przedsiębiorców całego powiatu w Wielkopolsce. Pierwsze miejsce w Wielkopolsce, drugie miejsce

miasto Poznań, trzecie gmina Gostyń. Jest to powód do satysfakcji bo w programie rewitalizacji
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uzyskali  drugie  miejsce  na  93  samorządy  i  instytucje,  które  aplikowały.  Przegrali  tylko

z rewitalizacją starego rynku w Poznaniu. Dzisiaj otwarto oferty na stadion przy ul. Okrzei, był to

drugi przetarg. Starosta dodał, że czasami gdy pierwsze oferty są zbyt  wygórowane, warto ogłosić

drugi przetarg.  85% pozyskano, 3.300.000,00 zł.  Oferty wychodziły na 4.600.000,00 zł.  Dzisiaj

otworzyli oferty i okazało się, że jest poniżej 3.300.000,00 zł. Za chwilę będą otwierać również

oferty na rewitalizację kina Iskra. Jako powiat na ten rok i kolejny będą realizowane inwestycje

związane z służbę zdrowia i drogami ale duże inwestycje. 28 maja 2018 r. zostały przedstawione

pierwsze  projekty  rozporządzeń  unijnych,  nową  perspektywę,  która  rozpocznie  się  od  2021  r.

Nie  będzie  można  już  otrzymać  dofinansowania  85%.  Do  tej  pory  było  11  celów  działania

i dofinansowania. W nowej perspektywie będzie 5 celów. Według analiz trudno będzie pozyskać

znaczące środki na infrastrukturę drogową, czy kanalizację. Teraz jest ostatnia szansa. Podchodzą

do  tego  tak,  że  wolą  zrealizować  dwie,  czy  trzy  duże  inwestycje  nawet  kosztem chwilowego

niedociągnięcia chodników, bieżących remontów dróg ale są świadomi, że jest to ostatnia szansa

pozyskania  środków  finansowych.  W  tym  roku  droga  Kaczory  –  Śmiłowo,  Zawada  –  Piła,

w granicach administracyjnych Piły. Na kolejny rok też są otwarci, chcą złożyć dwa wnioski więc

w tym kierunku będą szli. W 2018 r. na terenie gminy Wyrzysk wydano 71 pozwoleń budowlanych

z  czego  dla  firm  10,  pozostałe  to  osoby  fizyczne.  Widać  tu  skalę  jaka  liczba  domów

jednorodzinnych się buduje, czy budynków gospodarczych, które są wykorzystywane jako siedziby

firm.  W  związku  z  tym,  że  rozporządzenia  unijne  w  sposób  jednoznaczny  będą  sugerowały

innowację bo na to będzie można pozyskiwać środki więc zdiagnozowali potencjały innowacyjne,

które  jako powiat  mogą prezentować.  Mają  określony zakres,  firmy,  czy  dziedziny,  które  będą

mogli  wspierać.  Natomiast  z  rozwojem branż związany jest  rozwój powiatu.  Warto,  aby każda

gmina  zdiagnozowała  firmy,  które  wpisują  się  w  inteligentne  specjalizacje.  Na  terenie  gminy

Wyrzysk jest  40,790 km dróg powiatowych. Następnie Starosta dodał,  że nie ma okazji być na

każdej  sesji.  Pan  sołtys  z  Konstantynowa  raz  był  mniej  zadowolony  drugi  raz  bardziej

i ta informacja jest bardzo istotna. Radni powiatowi są doskonałym przekaźnikiem. Pan Eligiusz

Komarowski powiedział,  że powiat wspiera imprezy kulturalne,  które są organizowane. W dniu

wczorajszym Rada Powiatu w Pile przyjęła stosowną zmianę budżetową i wsparła zakup trzech

radiowozów dla gmin powiatu pilskiego,  jedną z  tych gmin będą pośrednio mieszkańcy gminy

Wyrzysk,  ponieważ  zakup  radiowozu,  który  policja  zamierza  zakupić  korzystając  z  funduszu

wsparcia policji ma być Komisariat Policji w Wyrzysku. W 25% może być sfinansowany z środków

powiatu. Gdyby radni 25% dołożyli to 50% jest z funduszu wsparcia, a nowy samochód policyjny

na terenie gminy Wyrzysk by się przydał. Na terenie gminy Wyrzysk jest 13 rodzin zastępczych.

W ubiegłym roku powiatowy zespół orzekania o stopniu niepełnosprawności wydał 219 orzeczeń
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z tego wydano 25 kart parkingowych dla osób niepełnosprawnych i 45 legitymacji. Może to się

wydać mało interesujące ale pokazuje to skalę problemu, wiadomo ile osób niepełnosprawnych na

terenie  gminy  przybyło.  Wie,  że  doskonale  w  gminie  pozyskiwane  są  środki  zewnętrzne

na działania, które mają sferę społeczną, które mają los osób niepełnosprawnych, czy będących

w trudnej sytuacji wspomagać. Innowacyjność, pomoc społeczna i szkolenie zawodowe będą to

główne obszary inwestycji. Szkoła średnia w Wyrzysku skorzystała i pozyskano 4.000.000,00 zł na

rozwój  szkolenia  zawodowego,  wyposażenie,  kursy  szkolenia  dla  uczniów  i  nauczycieli.

W tej chwili złożono kolejne trzy wnioski. 

Radny Piotr Radwański  powiedział, że od 5 lat budowany jest chodnik do Glesna i co sesję pyta

o ten chodnik, dlatego ma pytanie, czy kiedykolwiek chodnik ten zostanie dokończony? 

Eligiusz Komarowski – Starosta Pilski powiedział, że chodnik budowany jest nie od 5 lat tylko

znacznie dłużej, pierwszy etap został wykonany. Mówiąc znacznie dłużej ma na myśli potrzeby

mieszkańców. 

Radny  Piotr  Radwański  powiedział,  że  porozumienie  między  gminą  Wyrzysk,  a  Starostwem

Powiatowym na budowę chodnika było spisane prawie 5 lat temu.

Eligiusz Komarowski – Starosta Pilski powiedział,  że tego typu porozumienia według niego są

realizowane na bieżąco, natomiast wykonanie zależy od dwóch stron. Z tego co kojarzy w budżecie

gminy było zabezpieczenie finansowe, a z strony powiatu nie. Pan Starosta powiedział, że tematyką

drogową  nie  do  końca  się  zajmował,  co  wcale  go  nie  usprawiedliwia.  Nie  można  oczekiwać

rezultatu jeżeli cały czas robi się to samo. Nie ma możliwości, aby bez podnoszenia poprzeczki dla

samych siebie w różnych dziedzinach osiągali lepsze rezultaty i dlatego kilka tygodni temu wydał

dyspozycję w porozumieniu z Zarządem Powiatu, Dyrektorowi Zarządu Dróg, aby opracował jeden

ważny  dokument.  Dokument,  który  nie  spowoduje,  że  wszystkie  drogi  będą  zrobione  ale  daje

jasność  i  precyzję,  mianowicie  strategię  drogową.  Ten  dokument  został  wstępnie  opracowany

i przesłany do gmin. Jest to wersja robocza i od tego trzeba zaczynać. Po wysłuchaniu uwag z gmin

jasno będą mieli określony priorytet inwestycyjny i wtedy są w stanie udzielić rzetelnej informacji

co  będzie  robione  w  pierwszej  kolejności,  może  nie  zawsze  w  czasie,  w  którym  wszyscy

by oczekiwali ale na pewno zostanie ustalona hierarchia. Co do finalnej realizacji chodnika na ten

moment nie odpowie na to pytanie. 

Radny Piotr  Radwański  powiedział,  że  radni  dostali  strategię  i  tego chodnika w ogóle nie  ma.

Pismo z 29 marca,  które otrzymał z Starostwa napisano: „W chwili obecnej jest tworzony plan

potrzeb  remontowych i  inwestycyjnych  na  drogach  powiatowych.  Zadanie  związane  z  budową

kolejnego etapu chodnika przy drodze powiatowej na odcinku Wyrzysk Skarbowy – Gleszczonek

zostanie rozpatrzony przy tworzeniu powyższego planu”.  Jest strategia, w której chodnika nie ma
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w ogóle.  Rozumie,  że na wszystko trzeba czekać,  ale chce wiedzieć ile i  w jakim roku będzie

zrobione.

Eligiusz Komarowski – Starosta Pilski powiedział, że jest różnica między strategią, a konkretną

inwestycją.  Pan  Starosta  powiedział,  że  są  zgłoszenia  w  modernizacji  muru  oporowego  przy

ul.  Podgórnej  na  drodze  powiatowej,  chociaż  w  jego  ocenie,  i  radny  Rymer,  świadomie  bądź

nieświadomie  również  mu to  podsunął,  według jego  wiedzy  ul.  Podgórna  nie  spełnia  definicji

ustalonej dla drogi powiatowej. Nie powinna to być droga powiatowa, ale nikt z tego powodu na

razie  nie  robi  larum.  Natomiast  oczywiście,  czy  chodnik  jest  realizowany  na  terenie  Glesna,

Bąkowa, czy innej miejscowości gminy to decyzje zapadają na bieżąco. Sytuacja budżetowa się

poprawia, budżet w tym roku wzrósł o prawie 18.000.000,00 zł w stosunku do poprzedniego. To co

jest  na  papierze  nie  zawsze  jest  „w  kieszeni”.  Na  dzień  dzisiejszy  Urząd  Marszałkowski  jest

„winny” powiatowi kilka milionów złotych, wynika to z rozliczeń projektów, które są realizowane.

Dzisiaj  dla  dobrych  montaży  finansowych  inwestycji,  które  chcą  realizować,  czasami  trzeba

najprostsze,  najbardziej   oczywiste  rzeczy  odłożyć.  Natomiast  szczegółowo,  myśli,  że  jest  to

kwestia tygodni w sensie czasokresu realizacji.  Myśli, że jak nie w tym to w przyszłym będzie

zrealizowany. Nie rzuca słów na wiatr i w tym temacie też porozmawia z Panią Burmistrz i gdzieś

ten czasokres ustalą.

Radny  Piotr  Radwański powiedział,  że  bardzo  dziękuje  Panu  Staroście  i  czeka  na  realizację

w przyszłym roku. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska zapytała, czy gmina Wyrzysk jest gminą dużą, czy

małą, liczącą się na mapie powiatu, czy nie?

Eligiusz Komarowski – Starosta Pilski powiedział, że jeżeli Pani Burmistrz ma ochotę prowadzić

dyskurs akademicki to jest otwarty. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że gmina Wyrzysk jest największą po

gminie Piła, gminą znajdującą się w powiecie Pilskim. Pan Starosta jako, że wychował się w tej

gminie i wiele lat mieszkał to wie, że w gminie bardzo ważnym tematem dla mieszkańców są drogi.

Następnie Pani Burmistrz powiedziała, że jest w posiadaniu informacji Powiatowego Zarządu Dróg

w  Pile  o  aktualnej  sytuacji  na  drogach  powiatowych  i  zamierzeniach  inwestycyjnych

oraz  remontowych  planowanych  w  2019  roki  i  kiedy  śledzi  informację  i  patrzy  na  to  jakie

inwestycje  planuje  się  do  zrobienia  w  poszczególnych  gminach  to  jest  jej  smutno,  że  gmina

Wyrzysk  jest  na  szarym końcu,  gdyż  np.  w gminie  Szydłowo nakładka  bitumiczna,  która  jest

planowana na rok 2019 to 30.295 m2, gmina Ujście 11.320 m2, gmina Wysoka 78.590 m2, gmina

Wyrzysk 18.000 m2. Kiedy patrzy na tę informację to martwi ją również remont cząstkowy masami

bitumicznymi gdzie np. gmina Kaczory ma 2.700 m2, gmina Szydłowo 2.906 m, a gmina Wyrzysk
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610 m2.  Z dużym szacunkiem darzy Starostę  i  jego działanie  ale  prosi,  aby pamiętał  o  gminie

Wyrzysk, tak dużej gminie i o jej potrzebach, gdyż od trzech lat, bo tylko pierwszy rok realizowali

wspólnie chodnik, o którym wspominał radny, do budżetu wkładane jest 40.000,00 zł na budowę

chodnika  Wyrzysk – Glesno. W ubiegłym roku doszła do skutku realizacja zadania pod koniec

roku, gdzie wszystkich niepokoiło jak wyglądają ceny. W tym roku nie ma żadnej informacji, choć

kwota tego samego rzędu została zabezpieczona na wspólne realizacje działań. Zostały również

wystosowane  pisma  odnośnie  budowy  tego  chodnika,  odnośnie  kontynuacji  drogi  Polinowo  –

Kościerzyn,  bo  jest  kuriozum jeżeli  chodzi  o  tę  drogę,  gdzie  jest  zrobiony  początek  i  koniec,

a nie ma środka. Kuriozalna, śmieszna sytuacja, a najśmieszniejsze jest to, że odcinek, który był

wskazywany  w  ubiegłym  roku,  że  jest  najważniejszy  nie  został  wykonany,  a  droga  była

wykonywana w innej części. Zarówno dla niej jak i dla Starosty jest to nie miłe, że w gminie jest

droga,  która  ma  początek,  koniec,  a  nie  ma  środka.  Następnie  Pani  Burmistrz  powiedziała,

że  gmina ma działki wspólne z powiatem, ale wie, że już zostały podjęte działania w tej kwestii,

chodzi  o  kontynuację  drogi  Klawki  –  Polinowo,  gdzie  jest  droga  przebiegająca  w  części  na

działkach  skarbu  państwa  w zarządzie  Starosty,  ale  tę  sprawę  rozwiązują.  Smutno  jej,  że  jest

przebudowa  drogi  powiatowej  na  odcinku  Śmiłowo  –  Kaczory,  Zawada  –  Piła  oraz  chodniki

i widzi, że zostało zaplanowane 200.000,00 zł na budowę chodnika przy drodze powiatowej Górka

Klasztorna – Wiktorówko, 300 m na kwotę 100.000,00 zł na przebudowę chodnika przy drodze

powiatowej  w  miejscowości  Mirosław.  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  ogromnie  się  cieszy,

że Starosta jest dzisiaj na sesji. Natomiast odnosząc się do słów Starosty powiedziała, że było to

spotkanie, którego to on wyznaczył termin, dlatego Burmistrzom i Wójtom było przykro, że go nie

było.  Wracając do tematu Pani Burmistrz powiedziała, że zadanie jest realizowane przez kilka lat,

dlaczego  nie  podejdą  do  tematu  raz,  a  dokładnie,  dlaczego  nie  są  kontynuowane  zadania,

a  wyznaczane  są  nowe.  Gmina  bardzo  wspiera  działania,  wiele  projektów  sportowych

i kulturalnych ale na sercu mieszkańców leżą tematy chodnikowo – drogowe, wolą z strony gminy

jest i bardzo prosi Pana Eligiusza jako Starostę i jako mieszkańca gminy Wyrzysk, byłego ale jego

korzenie tu pozostaną, aby to rozważył. 

Eligiusz Komarowski – Starosta Pilski powiedział, że z niektórymi słowami, które Pani Burmistrz

przytoczyła on się zgadza. Natomiast na wstępie zaznaczył, iż od tej kadencji, może nie osobiście,

bo  nadal  jest  podział  zadań,  ale  w  niektórych  kwestiach  działania  jego  poprzednika,  byłego

Zastępcy były kuriozalne, chociażby na przykładzie, iż jest droga, która ma koniec i początek, a nie

ma środka. On po jednej rozmowie z byłym radnym zlecił realizację dokumentacji newralgicznego

odcinka w Polinowie i w tej chwili jest to realizowane. Czy rozpocznie się w tym roku tego nie wie,

ale nie sądzi, aby była to dłuższa perspektywa jak jednego roku. Następnie Pan Starosta powiedział,
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że  pozwolił  sobie  wziąć  małą  ściągę  i  posłuży się  swoimi  danymi,  długość dróg powiatowych

tj.  40,790  km.  W  roku  ubiegłym  w  gminie  Wyrzysk  remonty  cząstkowe  nawierzchni  dróg

powiatowych  wyniosły  3,693  m2,  wartość  120.000,00  zł,  koszenie  traw wartość  15.000,00  zł,

odtwarzanie  oznakowania  poziomego  wartość  25.000,00  zł,  remont  przepustu  w  miejscowości

Kościerzyn  Wielki  wartość  7.000,00  zł.  Łącznie  około  200.000,00  zł.  Inwestycje  drogowe,

wykonanie  nakładki  bitumicznej  na  drodze powiatowej  Dąbki  –  Żelazno 400 m 110.000,00 zł,

wykonanie  nakładki  bitumicznej  na  drodze  powiatowej  Kościerzyn  Wielki  –  Polinowo

336.000,00 zł,  inwestycje drogowe, budowa chodnika przy drodze powiatowej, gdzie wykonano

chodnik o długości 234 m,  wartość 30.000,00 zł.  Starosta powiedział,  iż na wstępie zaznaczył,

że wszystko jest porządkowane, od ogółu do szczegółu. O tym co będzie realizowane wszyscy będą

w sposób jasny i klarowny poinformowani i  każdy będzie znał priorytet  i  z grubsza przedziały

czasowe.  Nie  będzie  działania  na  zasadzie  partyzantki  inwestycyjnej.  Można  się  argumentami

przerzucać i każdy będzie miał rację albo dużo racji. Myśli, że to słowa, które do tej pory zostały

wypowiedziane  w  jakiś  sposób  dają  nadzieję  na  przyszłość,  że  usiądą  do  szczegółu,  a  organ

wykonawczy  poinformują  o  rezultatach  tych  rozmów,  uwzględniając  ich  sugestie.  Następnie

Starosta powiedział, że naprawdę chciał być obecny na spotkaniu z Wójtami i Burmistrzami, ale nie

przewidywał, że nauczyciele będą strajkować trzy tygodnie. Zgadza się wyznaczył termin ale uznał,

że jest stan wyższej konieczności. Założył, że będzie temat tylko szpitala. Świetny Pan Dyrektor

i  jednocześnie  świetny  radny,  Pani  Maria  Bratkowska  też  osoba  doświadczona  i  był  pewien,

że  wszystkie  informacje  zostaną  mu  przekazane  i  zostały  przekazane,  ale  termin  jest  już

wyznaczony. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  powiedziała, że bardzo się cieszy z tej deklaracji,

że usiądą i stworzą harmonogram działań. Kiedy pytani są radni powiatowi, jakie są plany powiatu

w stosunku dróg, to oni nie potrafią odpowiedzieć i mówią, że jeszcze takiego planu nie ma. Można

poczekać,  tylko  chcą  wiedzieć  kiedy będą  działania  w gminie  Wyrzysk i  wtedy będzie  można

podejść do tematu globalnie i wtedy będzie wiadomo, czy coś planować, czy nie, czy można te

środki przeznaczyć na coś innego. 

Eligiusz  Komarowski  –  Starosta  Pilski  powiedział,  że  jak  sięgnie  pamięcią  to  przynajmniej

w okresie ostatniego półrocza poprzedniego roku widział Panią Burmistrz z jego byłym Zastępcą,

a  pod  zdjęciami  był  opis,  iż  ustalają  priorytety  drogowe.  Okazuje  się,  że  pojawiają  się

niespodzianki,  on  też  jest  tylko  człowiekiem i  mimo wszystko  czasami  ciężko mu wychwycić

didaskalia,  ale  teraz  należy  pracować  od  ogółu  do  szczegółu.  On  odpowiada  za  pozyskiwanie

środków zewnętrznych,  dzięki  jego współpracownikom o 300-4000% zwiększono efektywność.

Niech  chociaż  o  40%  zwiększy  efektywność  przy  drogach  i  myśli,  że  każdy  już  to  odczuje.
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W tym kierunku idą i myśli, że  do końca I półrocza wszyscy będą wiedzieć co nas czeka od lipca

i w latach kolejnych.

Radny  Mateusz  Jaremko powiedział,  że  chciałby  się  odnieść  do  informacji,  którą  dzięki

uprzejmości Pani Burmistrz, bo to ona była adresatem pisma otrzymali ale nie bardzo te dane są

jasne,  gdyż  zostało  wszystko  podzielone  na  drogi  i  wpisano  metry  ale  nie  wiadomo,

na  których  odcinkach  miałyby  być  wykonywane  prace.  Robione  na  pewno  było  rozeznanie

i przydałaby się informacja co do konkretnych miejsc, na których mają być remonty, łatwiej byłoby

się  odnieść do informacji.  Korzystając z okazji,  że  jest  Pan Starosta,  ponieważ ostatnią  sprawę

z wodą w miejscowości Żelazno udało się bardzo szybko załatwić, ale chciałby zaproponować na

kolejne 5 lat pracy, aby w tych latach zaplanować chodnik w miejscowości Żelazno. Doszło do

momentu  kiedy  zakończyła  się  dzierżawa  na  wszystkie  ziemie  okoliczne.  Agencja  podzieliła

działki na dużo mniejsze, ruch będzie dużo większy, rolnicy będą obsługiwali te ziemie nie tylko

tak jak teraz jeden, a więcej i stworzy to duże niebezpieczeństwo na zakręcie. Jest trochę czasu

i chciałby zwrócić uwagę Panu Staroście na tę sprawę. 

Eligiusz Komarowski – Starosta Pilski powiedział, że u niego słowo powinno zawierać treść. Nie

rzuca słów na wiatr. Dopóki nie ma „kropki nad i” woli być bardziej powściągliwy. Co do kwestii

związanych z budową chodnika w tej lub innej miejscowości, jest strategia, która jest dokumentem

ogólnym, ale jeśli będzie miała punkt chodniki, to następnym elementem będzie spotkanie z Panią

Burmistrz lub osobą wyznaczoną i w ramach ogólnego zapisu określenie priorytetu.

Przewodniczący  Rady  R.  Łuka powiedział,  że  chciałby  podziękować  Staroście  za  usunięcie

zagrożenia na ul.  Podgórnej  i  ul.  Wiejskiej  w Wyrzysku związanego z obcięciem do niedawna

jeszcze  spadających  suchych  gałęzi  co  zagrażało  bezpieczeństwu  ludzi.  Następnie  powiedział,

że  również  ma dobre  doświadczenia  z  współpracy z  Starostą,  uważa,  że  jest  osoba konkretną,

chociaż nie zawsze te informacje, które powinny do niego docierać, docierają w takim kształcie

jakim by chcieli gdyż np. jeśli chodzi o ul. Podgórną Starosta wspomniał, że jest tam do wykonania

naprawa murku oporowego, który niebezpiecznie przechyla się w stronę chodnika i jeszcze jest

drugie  zagrożenie  bo  na  odcinku  od  kaplicy  przedpogrzebowej  idąc  w  kierunku  Polanowa  po

prawej stronie brakuje 100 -  150 m chodnika.  Uważa, że powinni się temu wspólnie przyjrzeć

bo jest to bardzo ważna kwestia do wykonania. On ze swojej strony deklaruje, iż jeżeli będzie taka

potrzeba weźmie udział w rekonesansie na tym odcinku. 

Eligiusz Komarowski – Starosta Pilski powiedział, że słusznie Pan Przewodniczący wskazał kanon

informacyjny, bo przypomina sobie, gdy chodziło o gałęzie akurat był w Wyrzysku kiedy dostał

telefon. Od razu zadzwonił do Dyrektora Zarządu Dróg i z tego co wie zostało to usunięte. Kończąc

wątek każdy problem prosi zgłaszać za pośrednictwem radnych powiatowych, chyba że jest coś
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ważnego to bezpośrednio do niego i z pewnością będzie to zrealizowane. Odnośnie chodnika to

największy pracodawca na terenie gminy Wyrzysk zakłady „Dolina Noteci” na pewno część osób

korzysta z tego ciągu komunikacyjnego. Zakład do gminnego budżetu uiszcza około 500.000,00 zł

z podatku od nieruchomości, warto taką inwestycję zrealizować. Życzy kolejnych takich zakładów,

bo każdy taki zakład są to duże wpływy. W skrócie powiedział o perspektywach unijnych ale już

dzisiaj trzeba o tym myśleć, pewne plany trzeba ustawiać, aby za kilka lat żyło się lepiej. Wydawało

mu się, że już nie będzie studiował, a jakiś czas temu podjął kolejne studia wysokospecjalistyczne,

ale wymaga od niego tego rynek pracy, aby cały czas się dokształcać i zachęca do inwestowanie

w kadrę, są to pieniądze które się zwracają. Jeżeli jest taka potrzeba niech radni nie oszczędzają

pieniędzy dla Pani Burmistrz, która później opłaca swoich współpracowników, bo to naprawdę się

opłaca. Między innymi on ma takie wyniki bo inwestuje. Gdyby gdzieś pojawiał się zgrzyt bo po co

20.000,00 zł na szkolenia pracowników bo za to można zrobić 200 m chodnika to radzi dać na

szkolenia bo nie będzie wtedy 200 m a 2000 m. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  rozumie,  że  optymistycznie  Starosta  przewiduje  na

następne półrocze jakieś środki dla gminy Wyrzysk bo taka deklaracja padła,  że na pewno coś

znajdą, czyli gmina Wyrzysk nie zostanie bez żadnych środków. 

Eligiusz Komarowski – Starosta Pilski  powiedział, że budżet jest dokumentem żywym tak plany

inwestycyjne są żywe. Nie wstydzi się tego, że nie wie, w której miejscowości będzie realizowany

chodnik, dlatego że optymalizuje co mu się w danym momencie bardziej opłaca. Jasno się określił,

że  dzisiaj  w związku  z  tym,  że  będą  zmiany  w perspektywie  unijnej  jest  ostatni  dzwonek na

realizację dużych inwestycji. Jeżeli będzie miał do wyboru porządną drogę, na którą będzie można

pozyskać 60% dofinansowania to remonty zostawi na boku. 

Radny  Piotr  Banach  powiedział,  że  usłyszał  deklarację,  iż  droga  Kościerzyn  –  Klawek  będzie

wykonywana w przyszłym roku?

Eligiusz Komarowski – Starosta Pilski powiedział, że mówił o rozmowach w tym temacie, ale na

pewno radny będzie znał tę informację, czy będzie to za rok, pięć, czy dziesięć lat. 

O godz. 13:08 Przewodniczący Rady zarządził 10 min przerwy. 

O godz. 13:18 wznowiono obrady. 

Ad. 7 Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2019 rok;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.
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W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  24  kwietnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały 

Radny Piotr  Banach  powiedział,  że  na wspólnym posiedzeniu w dniu 23 kwietnia  br.  Komisja

Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  oraz  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję.

Dyskusji nie podjęto. 

W związku  z  tym Przewodniczący  zarządził  głosowanie  w  sprawie  zmian  w budżecie  Gminy

Wyrzysk na 2019 rok.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr IX/96/2019, która stanowi

załącznik nr 6 do protokołu.

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata

2019 – 2031;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  24  kwietnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały 
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Radny Piotr  Banach  powiedział,  że  na wspólnym posiedzeniu w dniu 23 kwietnia  br.  Komisja

Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  oraz  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję.

Dyskusji nie podjęto. 

W związku z tym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2019 – 2031. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr IX/97/2019, która stanowi

załącznik nr 7 do protokołu.

3) emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  24  kwietnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały 

Radny Piotr  Banach  powiedział,  że  na wspólnym posiedzeniu w dniu 23 kwietnia  br.  Komisja

Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  oraz  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Przewodniczący powiedział, że przedmiotem komisji była szczegółowa analiza i dyskusja na temat

uchwały. 

Następnie Przewodniczący obrad otworzył dyskusję.
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Radny Stefan Wełniak powiedział, że emitowane obligacje są na sumę 5.310.000,00 zł. Zadłużenie

gminy na 13.04.2018 r.  wynosiło  26.165.135,73 zł,  gdy doda się  5.310.000,00 zł  to  zadłużenie

gminy do końca 2019 r. będzie oscylowało na 31.475.135,00 zł, nie pamięta jakie były spłaty.  Są to

potężne pieniądze. Rozumie, że są prowadzone inwestycje, działania ale zaczyna się robić trochę

niespokojnie.  Obligacje będą spłacane do 2031 r.,  a prawdopodobnie od 1 lipca nie będzie już

możliwości  zaciągania  tak  długo  terminowych  kredytów.  Na  przyszłość  będzie  to  bardzo

niekorzystne  dlatego,  że  plany  inwestycyjne  będą  dalej  realizowane.  To  co  jest  zapisane,  nie

wszystko  zostanie  zrealizowane  w  tym  roku  i  jest  to  sytuacja  niebezpieczna.  Spłaty  kredytu

w 2020 r. i 2021 r. łącznie z obligacjami są to potężne pieniądze. Jeżeli nie będzie można zaciągnąć

większych kredytów na dłuższy termin to będzie ciężko. Nowa Pani Skarbnik będzie miała bardzo

duże zadanie. Tak jak mówił na koniec 2018 r., że jest to już wysoka poprzeczka bo obligacje jest to

mniej  procentowo.  Jeżeli  będzie  sytuacja,  że  od  września  samorząd  będzie  miał  dołożyć

nauczycielom to inwestycje nie będą realizowane. Jest to prognoza na przyszłość i trzeba by się nad

tym zastanowić. Każda inwestycja i pomoc jest potrzebna ale na miarę gminy. Boi się jako radny,

bo może być sytuacja, że trzeba będzie z czegoś zrezygnować, a każdy z swojego okręgu będzie

chciał  mieć  zrobione  zadania.  Myśli,  że  jakoś  z  tego  wybrną,  ale  jest  to  potężne  zadłużenie.

Z  mieszanymi  uczuciami  zagłosuje  ze  względu  na  to,  że  będzie  to  sytuacja  dosyć  trudna.

30.000.000,00 zł do spłaty, a obligacje do 2031 r. tj. po 500.000,00 zł rocznie, będzie to trudne. 

Przewodniczący Rady powiedział, że dziękuje Panu radnemu za słowa zatroskania o los budżetu.

Zarówno on jak i poszczególni radni również z zatroskaniem obserwują co dzieje się w Polsce

i jakie są szanse na dalszy rozwój. Jeżeli dzisiaj nie będą wykorzystywać szans, które istnieją to

prawdopodobnie tak jak radny powiedział, w kolejnych latach można się pożegnać z odpowiednimi,

niezbędnymi inwestycjami. 

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy powiedziała, że wiadomo jaki jest dług, ponieważ cały czas

nad tym dyskutują.  Była o tym mowa również przy ustalaniu budżetu. Jeżeli chodzi o uchwałę

w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu

tj. formalność, ponieważ radni uchwalając budżet i Wieloletnią Prognozę Finansową wyrazili zgodę

na zaciągnięcie takiego zobowiązania. W związku z przepisami dotyczącymi obligacji, czyli ustawą

o  obligacjach,  która  mówi,  że  przed  rozpoczęciem  procedury  zaciągania  zobowiązania  jest

wymagana uchwała Rady, dlatego uchwała została przygotowana. Jeżeli radni wyraziliby zgodę na

zaciągnięcie kredytu wówczas zgodnie z przepisami uchwała nie byłaby wywoływana. W związku

z  tym,  Pani  Burmistrz  mając  zgodę,  upoważnienie  do  zaciągnięcia  zobowiązania  przedstawiła

uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych, aby móc dalej rozpocząć procedowanie emisji. 
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Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że odniesie się do słów Pana radnego

Stefana  Wełniaka,  bo  uważnie  się  wsłuchiwała  i  próbowała  znaleźć  sens  jego  wypowiedzi  bo

pochylił się nad obligacjami mówiąc, że są wysokie, a potem mówił, że właściwie one są potrzebne

ze względu na procesy inwestycyjne. Wszyscy słyszeli wypowiedz Pana Starosty, który powiedział,

że  jest  to  ostatni  moment  na  to,  aby  realizować  jakieś  zadania  inwestycyjne,  bo  można  się

spodziewać, że w przyszłości nie będzie można korzystać z środków unijnych na taką skalę na jaką

można robić  to  teraz.  W budżecie  jest  wiele  zadań inwestycyjnych poprzez  które  spełniane  są

oczekiwania mieszkańców, jest również możliwość skorzystania z środków zewnętrznych, dlatego

tyle jest zadań. Pani Burmistrz powiedziała, że tyle razy powtarzana troska o zadania inwestycyjne

będzie skutkowała tym, że przyjrzą się inwestycją na przyszły rok, bo ona bardzo uważnie słucha.

Na  początku,  kiedy  procedowano  budżet,  prosiła  radnego,  aby  wskazał,  która  inwestycja  nie

powinna  znaleźć  się  w  budżecie  na  2019 rok,  a  która  została  przez  nią  zaplanowana.  Prosiła,

aby wskazał, która nie ma być realizowana i nie otrzymała odpowiedzi bo trudno podjąć decyzję,

którą  inwestycję  zdjąć  z  projektu  jak  się  doskonale  wie,  że  wszystkie  inwestycje,  które  są

w budżecie są potrzebne i mieszkańcy ich oczekują. Jest otwarta na kwestie tego, że gdy przygotuje

kolejny  projekt  budżetu  i  rozumie,  że  wtedy  radny  go  bardzo  przeanalizuje  pod  kątem obaw,

które obecnie ma i wskaże inwestycje, które należałoby na przyszły rok i w przyszłych latach nie

realizować. 

W związku z nie podjęciem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie

emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr IX/98/2019, która stanowi

załącznik nr 8 do protokołu.
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4) odwołania Skarbnika Gminy Wyrzysk;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  decyzja  odwoływania

i powoływania Skarbnika oraz podjęcie uchwały leżą w gestii Rady Miejskiej. 4 stycznia 2019 r.

obecna Pani Skarbnik, Grażyna Urbanek złożyła wniosek do Burmistrza o rozwiązanie stosunku

pracy na  mocy porozumienia  stron z  dniem 26.04.2019 r.  w związku z zamiarem przejścia  na

emeryturę. Pani Burmistrz powiedziała, że kiedy Pani Skarbnik złożyła wniosek powiedziała jej,

żeby przemyślała jeszcze swoją decyzję i zaproponowała, żeby jeszcze trochę popracowała ale ona

odpowiedziała, że chce jeszcze trochę pożyć na emeryturze i że uważa, iż swoje 40 lat poświęciła

samorządom różnego szczebla i jest to jej ostateczna decyzja, dlatego z bólem serca przyjęła jej

wniosek. Natomiast to nie ona jako Burmistrz odwołuje Skarbnika tylko jest to kompetencja Rady

Miejskiej  dlatego  taki  projekt  został  przedłożony.  Następnie  Pani  Burmistrz  powiedziała,

że chciałaby podziękować Pani Skarbnik za to, że kiedy została Burmistrzem w 2014 r. i kiedy

zaproponowała, aby dalej pracowała dla gminy Wyrzysk, tę propozycję przyjęła i nie zawahała się

ani na moment. Zapytała tylko,  czy chce z nią pracować. Pani Burmistrz powiedziała, że chce,

a  na  pytanie  dlaczego  odpowiedziała,  że  jeszcze  jej  nie  zna  więc  trudno  mówić,  że  nie  chce.

Obiecały sobie, że zrobią wszystko, aby gmina rozwijała się i aby powstawały nowe, piękne dzieła,

które będą służyły mieszkańcom. Za tę jej ciężką pracę chciała bardzo serdecznie podziękować bo

dobrze  im  się  pracowało.  Dobrze  jak  wszyscy  patrzą  w  jednym  kierunku  i  wszyscy  szukają

rozwiązań, a nie tworzą problemy. Taką osobą była Pani Skarbnik bo to co zostało przez ostatnie

lata zrealizowane to też jest jej wielki udział, bo ona liczy. Ona jako Burmistrz ma pomysły, radni

mają  pomysły,  mieszkańcy  mają  oczekiwania,  ale  wszystkie  plany  i  zamierzenia  spoczywają

w rękach osoby, która musi policzyć pieniądze i stwierdzić, czy stać gminę na ich realizację i za tę

ciężka pracę bardzo Pani Skarbnik dziękuje, a radnych prosi o to by przychylili się do jej prośby. 

Przewodniczący Rady powiedział, że na ręce Pani Grażyny Urbanek – Skarbnika Gminy chciałby

złożyć  najlepsze  życzenia,  gratulacje  i  podziękowania  za  wiele  lat  współpracy,  według  niego

konkretnej  współpracy.  Współpracy,  która  zawsze  przynosiła  określone  efekty.  Oby  ten  czas,

który nadchodzi upłynął jej jak najlepiej. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji  o  przedstawienie  opinii

poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  24  kwietnia  br.

Komisja  Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały.  Natomiast Komisja
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Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  opowiedziała  się  następująco:  „za”  3  członków  komisji

oraz 1 członek „wstrzymał się” od głosu. 

Radny Piotr  Banach  powiedział,  że  na wspólnym posiedzeniu w dniu 23 kwietnia  br.  Komisja

Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  oraz  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję.

Dyskusji nie podjęto. 

W związku z tym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę

w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Wyrzysk. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr IX/99/2019, która stanowi

załącznik nr 9 do protokołu.

5) powołania Skarbnika Gminy Wyrzysk;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  w  związku  z  odejściem  Pani

Skarbnik na emeryturę i podjęcie przez radnych uchwały w tej sprawie rekomenduje na stanowisko

Skarbnika Gminy Wyrzysk obecnie urzędującą główną księgową Urzędu Miejskiego Panią Teresę

Mikołajczak.  Pani  Teresa  Mikołajczak  pracuje  w  Urzędzie  Miejskim  w  Wyrzysku  już  28  lat,

bo została zatrudniona 1 września 1990 r. i swoją karierę zawodową rozpoczęła jako inspektor ds.

księgowości  budżetowej.  1  lutego  2009  r.  została  główną  księgową,  funkcję  tą  pełni  do  dnia

dzisiejszego. Jest to osoba, która również miała swoje początki w innym samorządzie, pierwsza

praca  w  Urzędzie  Wojewódzkim  w  Pile,  a  podjęła  ją  1  października  1988  r.  Panią  Teresę

Mikołajczak zna, tak samo jak Panią Grażynę Urbanek od roku 2014, kiedy została Burmistrzem.
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Jest to osoba bardzo odpowiedzialna, dbająca o przepisy prawa i bardzo skupiona na prawidłowości

realizacji zadań budżetowych. Jest to osoba, która ma świadomość potrzeb mieszkańców bo jest

mieszkanką gminy od urodzenia, więc też je rozumie i widzi potrzeby z jakimi będą się mierzyli

w  następnych  latach  wspólnej  pracy.  Zna  specyfikę  pracy  Urzędu,  zna  budżet  bo  ściśle

współpracowała z Panią Skarbnik więc myśli, że przejście na wyższe stanowisko będzie przejściem

płynnym, nie zagrażającym realizacji zadań, stąd prosi, aby radni przyjęli jej propozycję. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji  o  przedstawienie  opinii

poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  24  kwietnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska   jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny Piotr  Banach  powiedział,  że  na wspólnym posiedzeniu w dniu 23 kwietnia  br.  Komisja

Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  oraz  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję.

Dyskusji nie podjęto. 

W związku z tym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę

w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Wyrzysk. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr IX/100/2019, która stanowi

załącznik nr 10 do protokołu.

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  w  związku  z  tym,

że  już  powiedziała  jakie  były  powody  odwołania  Pani  Skarbnik  Grażyny  Urbanek  z  funkcji
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przeczyta jakie podziękowania kieruje wraz z Przewodniczącym Rady, który jest głosem radnych.

„Pani Skarbnik, z okazji przejścia na emeryturę pragniemy serdecznie podziękować za sumienne

i  rzetelne wykonywanie obowiązków. Dziękujemy za oddanie,  poświęcenie,  lojalność oraz trud

włożony  w  pracę  na  rzecz  mieszkańców  gminy  Wyrzysk.  Na  kolejne  lata  życzymy  wszelkiej

pomyślności, zdrowia, radości, pogody ducha, a także realizacji swoich pasji i marzeń”.

Pani  Burmistrz  w imieniu swoim jak  i  Rady złożyła na ręce Pani  Grażyny Urbanek wiązankę

kwiatów.

Radny Stefan Wełniak powiedział, że  imieniu klubu „Zadbajmy o gminę” jego młodych członków,

bo dopiero pól  roku pracowali  z  Panią Skarbnik,  ale  on miał  przyjemność pracować już jedną

kadencję chciałby jej życzyć odpoczynku i przede wszystkim zawsze słonecznego dnia, aby jak

najdłużej słoneczko jej świeciło.  Razem wspólnie doradzali i pracowali dla dobra gminy,  dlatego

chciałby podziękować w imieniu klubu jak i własnym. 

Radny w imieniu swoim jak członków klubu „Zadbajmy o gminę” złożył na ręce Pani Grażyny

Urbanek wiązankę kwiatów.

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy powiedziała, że gdy przyszła pierwszy raz do Urzędu, a było

to 28.02.2011 r. to przyszła z obawą, czy wszyscy ją zaakceptują, bo nie jest mieszkanką gminy,

przyszła z innej gminy, jednakże po 8 latach poczuła się jak u siebie w domu. W tej chwili, jeżeli

z kimś rozmawia, mówi „u nas”, czyli w Wyrzysku. Jest bardzo związana z Wyrzyskiem, okres 8 lat

i zadania, które były realizowane dla dobra mieszkańców wpłynęły na to, że tak się czuje. Powinna

podziękować wszystkim radnym, nie ma wszystkich z pierwszej kadencji. Z pierwszej jest czterech

radnych, jednakże wszystkim radnym od samego początku do radnych teraz urzędujących bardzo

serdecznie dziękuje, bo ich pomoc, pomysły i wsparcie oraz podejście w stosunku do jej osoby były

jej  bardzo  pomocne.  Następnie  Pani  Skarbnik  powiedziała,  że  dziękuje  Pani  Burmistrz,

ponieważ przyjemnością było z nią pracować przez ten okres. Pani Skarbnik powiedziała, że Pani

Burmistrz  ma wiele  pomysłów i  czasami  musiała  się  bardzo nagłówkować jak  zrobić,  żeby je

zrealizować. Następnie Pani Skarbnik powiedziała, że chciałaby  podziękować również poprzedniej

Pani Burmistrz Marii Bratkowskiej za to, że ją wybrała na Skarbnika Gminy i dziękuje  jej za to,

że  jej  zaufała.  Natomiast  Pani  Burmistrz  Bogusławie Jagodzińskiej  dziękuje  za  to,  że  dalej  jej

zaufała i  mogły  razem  pracować.  Następnie  Pani  Skarbnik  podziękowała mieszkańcom,

ponieważ  poznała  wielu  wspaniałych  ludzi.  Nie  ma  ich  na  sali,  ale  spotykają  się  codziennie,

ponieważ  codziennie  przemierza  trochę  miejsc  w  Wyrzysku  i  im  serdecznie  dziękuje

za przychylność i miłe słowa, które na co dzień od nich słyszała. 
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Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że tak to jest, iż jednym dziękuje się za

pracę, a innych prosi się o jej wykonywanie i kontynuowanie. Jak już radni podjęli uchwałę to ona

może przeczytać gratulacje dla Pani Teresy Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk. „Z okazji

powołania na stanowisko Skarbnika Gminy Wyrzysk prosimy przyjąć serdeczne gratulacje i słowa

uznania.  Wierzymy,  że  Pani  dotychczasowe  doświadczenie  zawodowe  sprawi,  iż  powierzone

zadania  będzie  Pani  wykonywała  należycie  i  z  pełnym  zaangażowaniem.  Podobnie  jak  Pani

Skarbnik na kolejne lata życzymy wszelkiej pomyślności i owocne pracy na rzecz mieszkańców

gminy Wyrzysk. Myślę, że będzie nam się dobrze współpracowało i że nowa Pani Skarbnik będzie

tak samo dobrze liczyła nasze finanse jak ustępująca i  że  będziemy wspólnie realizować wiele

pięknych zadań. Teresa gratuluje Ci bardzo, bardzo serdecznie”. 

Pani  Burmistrz  w imieniu swoim jak i  Rady złożył na ręce Pani Teresy Mikołajczak wiązankę

kwiatów.

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy powiedziała,  że chciałaby nowej Pani  Skarbnik przekazać

pałeczkę,  jeżeli  chodzi  o  sprawowanie  władzy  nad  finansami  i  życzyć  wszystkiego  dobrego.

Oby było jak najwięcej dochodów i jak najmniej wydatków. 

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy powiedziała, że bardzo dziękuje za powołanie jej na tak

odpowiedzialne  stanowisko  jakim  jest  stanowisko  Skarbnika  Gminy.  Następnie  powiedziała,

że  może  zapewnić,  że  swoje  obowiązki  będzie  wykonywała  zgodnie  z  prawem  dla  dobra

mieszkańców gminy, której jak Pani Burmistrz wcześniej powiedziała,  jest  częścią, ponieważ od

urodzenia jest mieszkanką gminy. Efektywna współpraca z władzami gminy i jej doświadczenie

w tym zadaniu jej pomogą. 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Przewodniczący rady poprosił o podanie kandydatur do składu osobowego Komisji Rewizyjnej.

Radny Mateusz Jaremko powiedział, że proponuje kandydaturę radnego, Pana Stefana Wełniaka. 

Przewodniczący  Rady zapytał,  czy  radny  wyraża  zgodę  na  kandydowanie  do  składu  Komisji

Rewizyjnej. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że wyraża zgodę. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 4, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (4)

Mateusz  Karol  Jaremko,  Beata  Królik,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Stefan  Tomasz  Wełniak
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PRZECIW (11)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

Przewodniczący powiedział, że kandydatura nie otrzymała odpowiedniej ilości głosów. W związku

z tym poprosił o wskazanie kolejnej kandydatury do Komisji Rewizyjnej. 

Radny Piotr Banach powiedział, że chciałby zgłosić kandydaturę radnego, Pana Łukasza Napierały. 

Przewodniczący  Rady zapytał,  czy  radny  wyraża  zgodę  na  kandydowanie  do  składu  Komisji

Rewizyjnej. 

Radny Łukasz Napierała powiedział, że nie wyraża zgody. Nadmienił, że klub ma tylko jednego

przedstawiciela do Komisji Rewizyjnej i jest nim radny, Pan Stefan Wełniak. 

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że proponuje w skład Komisji Rewizyjnej radnego, Pana

Mateusza Jaremko. 

Przewodniczący  Rady zapytał,  czy  radny  wyraża  zgodę  na  kandydowanie  do  składu  Komisji

Rewizyjnej. 

Radny Mateusz Jaremko powiedział, że nie wyraża zgody. 

Radny Tomasz Bogdański  zaproponował do składu osobowego Komisji Rewizyjnej radną, Panią

Beatę Królik. 

Przewodniczący  Rady zapytał,  czy  radny  wyraża  zgodę  na  kandydowanie  do  składu  Komisji

Rewizyjnej. 

Radna Beata Królik powiedział, że nie wyraża zgody. 

Przewodniczący Rady powiedział, że Wysoka rada po raz kolejny próbowała ustalić skład Komisji

Rewizyjnej i to się nie udało. Z tego powodu jest mu przykro, gdyż chodzi o to, aby w konsensusie

dojść do porozumienia, aby Komisja Rewizyjna stała się czteroosobowa i aby to mogło nastąpić jak

najszybciej.  Nadal  nie  zamyka  drogi,  aby  w  skład  Komisji  Rewizyjnej  weszła  osoba  z  klubu

„Zadbajmy o gminę” dlatego jeszcze raz prosi, aby radni z tegoż klubu przemyśleli to i zgodzili się

na podanie kandydatury, która uzyska odpowiednią ilość głosów. 

Ad. 8 Informacja o stanie ochrony środowiska na terenie Gminy Wyrzysk za 2018 rok.

Informacja  została  przedstawiona  na  posiedzeniach  wszystkich  komisji.  Radni  przyjęli  ja  do

wiadomości. 
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Ad. 9 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.

Radny  Piotr  Radwański  zapytał,  czy  Przewodniczący  Rady  spotkał  się  z  klubem  „Zadbajmy

o gminę”, aby dojść do konsensusu?

Przewodniczący Rady powiedział, że jest do dyspozycji w każdą środę tygodnia od godz. 10:00 do

12:00. Z tego co mu wiadomo, Przewodniczący Klubu „Zadbajmy o gminę” bywał w biurze Rady

Miejskiej ale nie miał przyjemności się z nim spotkać, nie odwiedził go. 

Radny  Stefan  Wełniak powiedział,  że  zastanawiał  się,  czy  to  powiedzieć  ale  powie.  Na  sesji

zaprzysiężeniowej była procedowana ta sama sprawa, która jest  dzisiaj,  ale w trakcie składania

ślubowania  13  bądź  12  radnych  mówiło:  „Tak  mi  dopomóż  Bóg”.  Zadaje  sobie  pytanie  jaka

nienawiść jest do osoby, która byłaby w Komisji Rewizyjnej , ale i tak będzie większość z klubu

„Wspólnie  dla  gminy”.  Radny  Leszek  Matuszewski  na  sesji  powiedział,  że  klub  „Zadbajmy

o gminę”  jest  klubem opozycyjnym z  czym się  nie  zgadza  bo  jest  to  klub  do dialogu.  Radny

powiedział,  że  klub  podjął  uchwałę,  iż  klub  widzi  jego osobę w składzie  Komisji  Rewizyjnej.

Będąc w biurze Rady przed posiedzeniem komisji rozmawiał z Przewodniczącym Rady, ale nie na

ten  temat,  bo  Przewodniczący  nawet  nie  próbował  tego  tematu  podnieść.  Radny  powiedział,

że  uważa,  że  ręka  powinna  być  wyciągnięta  z  strony  Pana  Przewodniczącego,  bo  to  on  jest

odpowiedzialny  za  Radę,  nie  Wełniak  jako  zwykły  członek  Rady,  tylko  Przewodniczący.

To świadczy m.in. o złym dialogu między radnymi, a Przewodniczącym. Dzwonią do niego byli

włodarze, znajomi, którzy obserwują sesje, czy też dowiedzieli od innych osób i pytają, co radni

chcą od jego osoby.  Jeżeli  będzie sytuacja,  że  dalej  będzie  to  procedowane w taki  sposób jak

dotychczas i nie będzie wyciągniętej ręki z strony Przewodniczącego Rady to nie dobrze będzie

świadczyło o Radzie.  Myśli,  że po święcie majowym Przewodniczący przeanalizuje jako osoba

reprezentująca tak poważną grupę ludzi i spotkają się do wspólnej rozmowy na ten temat i może

wyciągną konsensus bo on nie wie o co chodzi innym radnym. Tyle nienawiści. On nie mówił „Tak

mi  dopomóż  Bóg”,  bo  Boga  do  polityki  nie  miesza.  Obserwuje  w  telewizji  i  na  co  dzień

w środkach masowego przekazu ile jest nienawiści w ludziach, którzy robią to publicznie. Myśli,

że razem, wspólnie trzeba się zastanowić,  jeżeli  mają do niego jako do Stefana Wełniaka żale,

pretensje to prosi mu powiedzieć. Uważa, że będąc drugą kadencję, w poprzedniej kadencji był

Przewodniczącym klubu, który wspierał Pani Burmistrz i nie mówi, że nie będzie wspierał tylko

trzeba usiąść i rozmawiać, a nie się obrażać, bo obraza do niczego nie prowadzi. Kłótnia, waśnie do

niczego nie  prowadzą.  Wspólny dialog,  wspólna  sprawa dla  dobra  gminy,  ta  nazwa ma swoją

wymowę, ta nazwa ma wymowę „Zadbajmy o gminę”. Radny powiedział, że wspominając o tak

dużym  zadłużeniu  mówił  to  z  troską,  z  całym  szacunkiem  do  Pani  Burmistrz  wybraną  na  to

25



najwyższe stanowisko w gminie. Ta troska powinna leżeć we wszystkich. Pani Burmistrz mówi,

że on się nie troszczy, co jest nieprawdą, bo oni odejdą ale długi zostaną na następną kadencję.

W 2023 r. kończy się ta kadencja, następna kadencja będzie trwała do 2028 r., a do spłaty kredytu

zostaną  jeszcze  trzy  lata.  Są  teraz  święta  majowe i  prosi  się  zastanowić  i  myśli,  że  wspólnie

wyciągną wnioski i jakiś konsensus w tej sprawie znajdą. 

Przewodniczący Rady powiedział, że ma nadzieję, że radny zna Statut Gminy Wyrzysk oraz ustawę

o  samorządzie  gminnym  z  1990  r.  wraz  z  późniejszymi  zmianami,  która  stanowi,

że  Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  niezależnie  w  jakim  mieście,  czy  gminie  ma  tylko  dwie

kompetencje  różniące  się  od  pozostałych  radnych.  Do  wyłącznego  stosowania  przez

Przewodniczącego  Rady  należy  organizowanie  pracy  Rady  oraz  prowadzenie  obrad.  Jako

Przewodniczący Rady nie ma prawa dyktować co i w jaki sposób ma głosować poszczególny radny.

Działania  Wysokiej  Rady  nie  odbiera  jako  złośliwości  albo  nienawiści,  co  radny  próbował

sugerować, gdyż kompetencjom Wysokiej Rady jest wybrać członka Komisji Rewizyjnej ale nie

znaczy  to,  że  musi  to  być  osoba  wyznaczona,  dlatego  jeszcze  raz  poprosił  klub  „Zadbajmy

o gminę”, aby się zastanowili i na kolejnej sesji przystąpili do wspólnego działania z Wysoką Radą. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że myślała, że już nie będzie zabierała

głosu, ale jeżeli mowa o kompetencjach Rady to pojawia się i jej osoba. Następnie Pani Burmistrz

powiedziała, że nie sądzi, że na tej sali w gronie radnych były osoby, które nie troskają się o finanse

gminy i  o  zadania własne gminy.  Na pewno do osób,  nie  z Rady ale  jako organ wykonawczy

również o finanse gminy martwi się Burmistrz.  Prosi nie sugerować, bo ona na okrągło słyszy

i myśli, że jest to pewien zabieg, w literaturze nazywa się to zabieg stylistyczny mający wzmocnić

pewne działania niekoniecznie prawdziwe, bo powtarzanie jest zabiegiem stylistycznym. Zaczyna

ją niepokoić fakt, że radny za każdym razem podkreśla to, że tylko on jest zatroskany o finanse

gminy, nikt  w tym Urzędzie,  ani  wśród radnych nie jest,  że to  on wskazuje.  To radni opiniują

projekt budżetu, powtórzy to jak mantrę, tak jak on, że zawsze prosi radnego o to, aby wskazał,

które zadania mają być wyłączone z realizacji na dany rok, ale to wymaga odwagi. Ona ją ma kiedy

przedstawia propozycję zadań i ją ma kiedy za realizację zadań odpowiada. Natomiast prosi mieć

odwagę,  a  nie  mówić,  że  ma  informację  od  mieszkańców.  Prosi  kiedyś  powiedzieć  co  trzeba

ściągnąć, bo uważa, że nie powinno być ono realizowane bo jest zbędne. Wtedy mógłby mówić

o trosce o finanse gminy. Mówi to po raz ostatni i nie chciałaby do tego tematu ciągle wracać. Jeżeli

będą  zadania,  radny  ma  prawo  do  tego,  aby  swoją  opinię  wyrażać,  jeżeli  uważa,  że  jest

zaniepokojony realizacją budżetu, czy finansów gminy prosi mieć odwagę i powiedzieć to radnym

i  mieszkańcom,  że  proponuje  zdjęcie  z  porządku  realizacji  zadań  budżetowych  na  dany  rok

określonego zadania i wtedy można rozmawiać o trosce o finanse gminy. 
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Przewodniczący Rady powiedział, że on nie zwykł mówić na sesjach w miejscach publicznych na

tematy personalne, dlatego do nich się nie odnosił. Natomiast jeżeli radny sobie życzy to jest do

jego dyspozycji, aby w cztery oczy na ten temat z nim porozmawiać. 

Radny  Leszek  Matuszewski powiedział,  że  nie  chciał  podnosić  głosu  odnośnie  obligacji,

czy  zadłużenia.  Wszyscy  radni  wiedzą  jak  to  wygląda,  czy  to  w  projekcie  budżetu,

czy w wykonaniu budżetu. Radny powiedział, że dzięki tym inwestycjom, które czynią pozyskują

środki. Ul. Kasztanowa, która w tym roku jest wykonana, prawdopodobnie będzie dofinansowana

kwotą  80%.  Za  rok  będzie  zrobiona  następna  i  również  będą  się  starali  o  dofinansowanie.

Nie można wstrzymać inwestycji z strachu co będzie w 2031 r. Tak jak powiedział Starosta, trzeba

mieć ludzi  kompetentnych,  a  Pani  burmistrz  takich  ma i  pozyskuje środki  i  będą pozyskiwane

dlatego trzeba inwestować, a żeby inwestować gmina nie ma własnych środków na tyle, dlatego

trzeba zaciągać obligacje. 

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  chciała  to  zrobić  w  wolnych

głosach,  ale  skoro  mówią  o  pozyskiwaniu  środków  to  powie,  że  wczoraj  gmina  otrzymała

dofinansowanie w kwocie ponad 144.000,00 zł na drogę w Karolewie, a możliwe było realizowanie

tej drogi poprzez to, że zostały wzięte obligacje i stać było, aby tę drogę do budżetu wprowadzić. 

Ad. 10 Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.

Dyskusji nie podjęto.      

                                         

Ad. 11 Wolne głosy.

Radny Mateusz Jaremko zapytał, czy są jakieś ustalenia odnośnie rewanżu w siatkówkę?

Radny  Ryszard  Sell powiedział,  że  chciałby  podziękować  w  imieniu  młodzieży,  która  była

urzeczona, że radni znaleźli czas, aby rozegrać mecz w fajnej atmosferze.  Młodym radnym nie

udało się wygrać jednego seta i chyba dlatego jest żądza rewanżu i gdy zawody jeszcze nie dobiegły

końca, już pojawiły się z ich strony informacje, czy możliwy jest rewanż. Wstępnie powiedział

młodzieży,  że  taka  możliwość jest  w czerwcu,  ale  wszystko trzeba  dogadać  w indywidualnych

rozmowach. 

Radny Piotr Radwański  powiedział,  że wszystkich zaprasza na 18:00 na pieszą pielgrzymkę do

Górki Klasztornej. O 21:00 msza święta. 

Radny Ryszard Janowiak zapytał, kiedy będzie uruchomiony PSZOK?

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  mowa  jest  o  przełomie

maj/czerwiec. Dokładne informacje będzie miała, gdy będzie na Zarządzie po świętach majowych

i wtedy poda dokładną informację.  Pani Burmistrz powiedziała,  że zaprasza na obchody święta
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3 majowego. W gminie świętowanie rozpoczyna się od 2 maja bo myśli, że jest to wyraz szacunku

do treści patriotycznych i do przeszłości. Wszyscy otrzymali zaproszenia na obchody, będzie miło

jak wszyscy będą nieść flagę 3 maja i ma nadzieje, że i nikogo nie zabraknie.

Radny Ryszard Sell powiedział, że 21 maja wspólnie pod patronatem Pani Burmistrz organizuje

międzygminny konkurs wiedzy o samorządzie terytorialnym. Konkurs otrzymał również patronat

Marszałka Województwa Wielkopolskiego Pana Marka Woźniaka.  W komisji  jury zasiądą radni

wojewódzcy. Impreza odbędzie się w sali widowiskowej Szkoły Podstawowej w Wyrzysku. Radny

powiedział, że jeżeli ktoś będzie miał czas i ochotę może przyjść zobaczyć jak wygląda rywalizacja

wśród młodych adeptów samorządu, którą oni na co dzień wcielają w życie. 

Marcin  Towalewski  –  Komendant  Komisariatu  Policji  w Wyrzysku powiedział,  że  występował

przed radnymi na komisjach z prośbą o dofiansnowanie radiowozu, jak można było usłyszeć z ust

Pana Starosty odpowiednia uchwała została  podjęta  i  jest  zaakceptowana przez powiat,  dlatego

jeszcze raz serdecznie prosi o przychylność co do dofinansowania z budżetu gminy. Jest to okazja.

Komendant powiedział, że ma nadzieję, że radni gdzieś jeszcze znajdą jakieś finanse. 

Przewodniczący Rady  powiedział,  że na jego ręce wpłynęło grono życzeń, mi.in. od Pani poseł

Janyski,  Pana  Posła  Porzucka,  Pana  Posła  Paszyka.  Również  od  dyrektorów,  prezesów

poszczególnych jednostek organizacyjnych gminy Wyrzysk. Życzenia są do wglądu w biurze Rady

Miejskiej.

Ad. 12 Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 14:22 Przewodniczący Rady

zamknął IX sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:
Angelika Karowska      Przewodniczący Rady
podinsp. ds. obsługi rady gminy            (-) Roman Łuka
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